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Svar på § 20-spørgsmål nr. S 1582 stillet den 28. maj 2021 af 
Torsten Schack Pedersen (V) til udenrigsministeren. 
 
 
Spørgsmål 
Hvordan forholder udenrigsministeren sig til, at et dansk firma, der 
afsætter bordplader på det norske marked, kan berette om, at de norske 
myndigheder udelukker danske virksomheders medarbejdere fra at udføre 
arbejde for norske kunder med argumentet, at de kun tillader dansk 
arbejdskraft til specialistfunktioner, som norske virksomheder ikke selv 
kan udføre, hvorledes mener udenrigsministeren, at norske myndigheders 
udelukkelse af danske virksomheders arbejdskraft harmonerer med 
arbejdskraftens frie bevægelse, og hvad påtænker udenrigsministeren at 
gøre ved, at norske myndigheder udelukker danske virksomheder som den 
danske bordpladeproducent fra at udføre deres arbejde for norske kunder? 
 
Svar 
Regeringen lægger stor vægt på at værne om mobiliteten, herunder for 
arbejdskraft, mellem Danmark og de andre nordiske lande.  Vi anerkender 
også, at det af hensyn til folkesundheden  under pandemien har været 
nødvendigt at indføre midlertidige indrejserestriktioner, der desværre også 
kan påvirke den frie bevægelighed. Vi er meget opmærksomme på de 
udfordringer, der aktuelt er for danske borgere og virksomheder i forhold 
til indrejse i Norge. Det er dog alene Norge selv, der inden for de gældende 
rammer i bl.a. deres EØS-medlemskab,  bestemmer, hvilke restriktioner 
der skal gælde ved den norske grænse.  
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Ambassaden i Oslo har siden pandemiens start løbende søgt at bistå 
danske borgere og virksomheder med afklaring vedrørende deres 
situation. Der er samtidig en løbende dialog mellem de nordiske landes 
regeringer om spørgsmål vedrørende mobilitet over grænserne under 
covid-19. 
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